
Junák – český skaut,
okres Nový Jičín, z. s.

Zápis č. 3/2021
z jednání Okresní rady Junáka Nový Jičín

Datum: 16. prosince 2021 Místo konání: Online

Zahájení: 18:00 Ukončení: 19:20

Prezence

ORJ: Předseda ORJ – Martin Štábl – Kačer

Střediska: Albrechtičky – Šárka Zapletalová

Kopřivnice – Kryštof Hyvnar – Kolumbus (od 18:30)

Štramberk – Daniela Závadová

Pagoda Nový Jičín – Václav Dobrozemský – Vaša

Odry – Anna Hanáčková – Krowka

členka ORJ – Hana Ballaschová – Riki

Omluveni: 1. místopředseda ORJ – Jan Friml – Šíp

člen ORJ – Jiří Tuza

Štramberk – Markéta Kvitová

Nepřítomni: 2. místopředseda ORJ – Ondřej Škarka

Příbor – Patrik Nedoma – Paťa

členka ORJ – Lucie Bujnošková – Lusy

Zpravodajové: -

RK okresu: -

KRJ: -

Hosté: -

Jednání řídil: Předseda ORJ – Martin Štábl – Kačer

Při zahájení je přítomno 6 z 12 členů, ORJ není usnášeníschopná.



Junák – český skaut,
okres Nový Jičín, z. s.

1) Zahájení

- Předseda ORJ br. Kačer zahájil třetí jednání ORJ v roce 2021.

2) Kontrola zápisu ze dne 10. 6. 2021

- nikdo z přítomných neměl žádné námitky k zápisu z 10.6.2021

3) Informace z kraje

- ZVaS 2022

- krajské kolo v roce 2022 bude pořádat okres Karviná

- bližší informace budou na příští radě začátkem února

- Mimořádný valný sněm

- účast delegátu zvolených na řádný sněm

- MSK Jamboree se v příštím roce konat nebude

- Mazák

- krajská rada zvažuje ukončení projektu z důvodu problematiky zajištění

finančních zdrojů, rostoucích cen stavebních materiálu

- Sněmy

- br. Váša přednesl problematiku konání okresních, střediskových sněmů

vzhledem k termínu nejbližšího řádného termínu valného sněmu (jaro 2024),

který je o rok později.

- Náčelnictvo Junáka již schválilo tezi změny Organizačního řádu, který umožní

posunout sněmy až na 48 - 50 měsíců od minulého sněmu. Probíhá anketa

na krajích.

- řádný sněm okresu vychází na podzim 2022 (nejpozději 9.5.2023)

- Aktuálně se nabízí se dvě možnosti

- Pořádat okresní sněm na podzim 2022 a poté svolat mimořádný sněm

pro volbu delegátů valného sněmu a předsněmovní diskuze nebo

- Pořádat sněm až v nejzazším termínů dle organizačního řádu

- je třeba zvážit tyto možnosti z časových a ekonomických hledisek

- viz info na konci dokumentu (text emailu KRJ)

4) Dotace na provozní náklady 2021

- dokumenty k dotacím k podpisu přišli z kraje mailem 14.12.
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- je třeba podepsat a zaslat podepsané dokumenty na Okres k rukám předsedy

- informace a bližší pokyny budou zaslány společně se zápisem

5) ZVaS 2022

- Středisko Pagoda Nový Jičín stále počítá s organizací, dle původně plánovaných

propozic

6) Rozpočet 2022

- V rozpočtu chybí dotace plánovaného závodu, v minulých letech 5 000,- Kč

- Br. Kačer vznesl návrh zvýšení dotace na ZVaS, z důvodu rostoucích cen a za

účelem cílové podpory mladších členů

- Br. Kolumbus upozornil na vysokou dotaci Zdravotnického kurzu podobná dotace

byla pro kurzy pořádané v minulosti Červeným Křížem.

- po diskuzi jsme zhodnotili navrhovanou částku Zdravotnického kurzu a br. Kačer na

příští zasedání ORJ připraví více podkladu k hospodaření připravovaného

Zdravotnického kurzu

- br. Váša navrhl, aby se do rozpočtu zahrnuta položka na organizaci Sněmu 5 000,-

Kč, jak tomu bylo v minulosti

- z důvodu těchto námitek jsme odložili schválení rozpočtu na další zasedání ORJ

6) Různé

- ses. Riki: dotaz jestli probíhají přípravy plesů? Zde někdo plánuje pořádat plesy v

této sezóně?

- br. Kolumbus: v kopřivnici se zatím stále plánuje jako kdyby akce měly

proběhnout, ovšem prodeje lístku se stále neprobíhají

- br. Váša: ples v NJ, zatím předpoklad, že bude, bez větších příprav předem.

- ses. Krowka: V Odrách se plánuje ples až na květen

Příští jednání ORJ Nový Jičín se uskuteční ve čtvrtek 3. 2. 2022 v 18:00 hod. na

Vanaivanu.

Zapsal: Martin Štábl

Schválil: Martin Štábl
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Příloha Zápisu č. 3/2021
Nazdar všem,

navazuji na téma, které bylo otevřeno na posledním jednání krajské rady i na setkání VRJ, krajů a náčelníků.

Týká se termínu mimořádného, respektive nejbližšího řádného Valného sněmu Junáka, na kterém by měly být

voleny ústřední orgány Junáka. Ten se z největší pravděpodobností uskuteční na jaře 2024, což je o rok později,

než by se VSJ konal při normálním běhu událostí (jaro 2020, jaro 2023). S tím souvisí cyklus sněmů OJ, kde

mimo jiné volí delegáty na VSJ, probíhá předsněmovní diskuse, jsou přijímána usnesení k projednání na VSJ. V

rámci našeho kraje má většina OJ své sněmy navázány právě na VSJ a začínají se konat v období zhruba rok a

čtvrt před VSJ, přičemž završením v rámci našeho kraje je krajský sněm, který se koná zhruba dva měsíce před

VSJ.

Dle Organizačního řádu Junáka se řádný sněm OJ svolává zpravidla jednou za tři roky, nejpozději však do 42

měsíců od konání posledního řádného sněmu. VRJ přichází s myšlenkou umožnit OJ najet do standardního

cyklu před VSJ tím, že se dočasně prodlouží volební období. Náčelnictvo Junáka již schválilo tezi změny

Organizačního řádu, který umožní posunout sněmy až na 48 - 50 měsíců od minulého sněmu. Posun by umožnil

uskutečnit předsněmovou diskusi ve standardním modu a volit delegáty v normálním časovém předstihu před

VSJ. Nepočítá se s tímto jako s povinností. V případě neprodloužení volebního období by OJ svolala mimořádný

sněm za účelem volby delegátů VSJ, případně provedení předsněmovní diskuse, a to v termínech stanovených

příslušnou směrnicí k VSJ a sněmům OJ.

Diskuse byla vedena na setkání VRJ, krajů a náčelníků. Pokud by se kraje většinově shodly, že prodloužení

volebního období nechtějí, přestává tato změna dávat smysl a sněmy by se konaly ve standardních termínech.

Proto byly kraje požádány, aby sdělily na tuto záležitost svůj názor před dalším projednáváním v Náčelnictvu.

Část krajů se k této změně vyjádřila negativně. Diskutovalo se i o možnosti schválení tohoto posunu na

mimořádném VSJ, o informační kampani a dotaznících do středisek a okresů, ovšem s ohledem na skutečnost,

že řada sněmů OJ se koná již před prázdninami či těsně po nich, nezbývá mnoho času na rozhodnutí.

Náš poslední krajský sněm se konal v termínu 18. 1. 2020, takže podle stávajících pravidel se musí konat

nejpozději do 18. 7. 2023. V případě přijetí změny, která je výše popsána, by se sněm mohl konat zhruba v lednu

2024, což je tedy o rok později a stávající volební období orgánů kraje by se prodloužilo na čtyři roky. V případě,

že by volební období prodlouženo nebylo, konal by se krajský sněm do 18. 7. 2023, a pokud by tento nevolil

delegáty VSJ a nevedl předsněmovní diskusi, tak by bylo nutné svolat mimořádný krajský sněm nejpozději před

konáním VSJ, tj. v prvním čtvrtletí 2024. Vše následně analogicky platí i pro nižší OJ.

Kraje by měly dát zpětnou vazbu a vyjádření k výše uvedenému v řádu týdnů. Proto bych vás požádal o sdělení

stanoviska vašeho, případně jednotky, kterou zastupujete, pokud to na této úrovni budete probírat, v termínu do

15. 1. 2022.

Díky za spolupráci.

Zdraví Vaša


